

## 正规稀疏幻方的存在性

李文<sup>1</sup>, 陈克军<sup>1</sup>, 苏仁旺<sup>2</sup>

1. 盐城师范学院数学科学学院, 盐城 224002;
2. 浙江工商大学信息与计算科学系, 杭州 310018

## Existence of Regular Sparse Magic Squares

LI Wen<sup>1</sup>, CHEN Kejun<sup>1</sup>, SU Renwang<sup>2</sup>

1. School of Mathematics, Yancheng Teachers University, Yancheng 224002;
2. Department of Information and Computing Science, Zhejiang Gongshang University, Hangzhou 310018

- [摘要](#)
- [参考文献](#)
- [相关文章](#)

全文: [PDF \(326 KB\)](#) [HTML \(1 KB\)](#) 输出: [BibTeX](#) | [EndNote \(RIS\)](#) [背景资料](#)

### 服务

- ▶ [把本文推荐给朋友](#)
- ▶ [加入我的书架](#)
- ▶ [加入引用管理器](#)
- ▶ [E-mail Alert](#)
- ▶ [RSS](#)

### 作者相关文章

**摘要** 设  $d < n$  为两个正整数. 一个密度为  $d$  的  $n$  阶正规稀疏幻方, 记为  $S_n(d, 0)$ , 是一个  $n \times n$  的整数矩阵, 其每行每列恰有  $d$  个非零元素、 $n-d$  个零元素, 其非零元素集为 1 到  $nd$  的所有整数构成的集合, 其每行每列每两条对角线上元素和都相等. 正规稀疏幻方是幻方的推广且在图的标号中有很好的应用. 本文证明存在一个  $S_n(d, 0)$  当且仅当  $n$  为奇数时  $d \geq 3$ ,  $n$  为偶数时  $d$  也为偶数且  $d \geq 4$ .

**关键词:** [幻方](#) [正规稀疏幻方](#) [均匀稀疏幻方](#)

**Abstract:** Let  $d < n$  be two positive integers. An order  $n$  regular sparse magic square with density  $d$ , denoted by  $S_n(d, 0)$ , is an  $n \times n$  integer array containing the entries  $1, 2, \dots, nd$  with the remainder of its entries 0s, there are exactly  $n-d$  of 0s in each row and each column, and its rows and columns and two principal diagonals have a constant sum  $k$ . Regular sparse magic squares are a generalization of magic squares and have good applications to labelings of graphs. It is proved in this paper that there is an  $S_n(d, 0)$  if and only if  $n$  is odd and  $d \geq 3$  or  $n$  is even and  $d \geq 4$  is even.

**Key words:** [magic squares](#) [regular sparse magic squares](#) [uniform sparse magic squares](#)

收稿日期: 2010-10-25;

基金资助:

国家自然科学基金(No. 11071207)和江苏省自然科学基金(No. BK2008198)资助项目.


引用本文:

. 正规稀疏幻方的存在性[J]. 应用数学学报, 2011, 34(6): 1118-1135.


. Existence of Regular Sparse Magic Squares[J]. Acta Mathematicae Applicatae Sinica, 2011, 34(6): 1118-1135.

[1] Denes J, Keedwell A D. Latin Squares and their Applications. London-Budapest: the English Uni-versities Press, 1974

[2] Gray I D. New Construction Methods for Vertex-magic Total Labelings of Graphs. Ph.D. Thesis, University of Newcastle, Newcastle, Australia, 2006

[3] Gray I D. Vertex-magic Total Labelings of Regular Graphs. SIAM Journal of Discrete Mathematics, 2007, 21: 170-177 

[4] Gray I D, MacDougall J A. Sparse Semi-magic Squares and Vertex-magic Labelings. Ars Combinatoria, 2006, 80: 225-242

[5] Hagedorn T R. On the Existence of Magic  $n$ -dimensional Rectangles. Discrete Math., 1999, 207: 53-63 

没有找到本文相关文献